
     Protokoł Nr XIII 
 
 z obrad XIII  sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 26 września 2007 r.  
 
 
 
Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 10,00 w Urzędzie Gminy w Pabianicach. 
 
 
W obradach sesji uczestniczyli radni Rady Gminy Pabianice, obecni zgodnie z załączoną listą 
obecności stanowiącą załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
Na ustawowy stan – 15 radnych  Rady Gminy Pabianice, w sesji uczestniczyło 13 radnych. 
Radni nieobecni to: J. Kelnerowski i A. Jaksa. 
 
Skład Rady przedstawia się następująco: 
 
1. Figiel Roman 
2. Golewski Andrzej  
3. Gąsiorek Krzysztof 
4. Jaros Henryka  
5. Józefczyk Justyna  
6. Kalinowski Henryk 
7. Kasperska Zdzisława 
8. Kelnerowski Józef  
9. Kociołek Piotr  
10. Lubowicka Maria  
11. Muszczak Marek  
12. PieluŜek BoŜena  
13. Szafrański Henryk  
 
 
W sesji uczestniczyli  Wójt Gminy Pabianice, H. Gajda, W-  Ce Wójt Gminy E. Adamczyk, 
Skarbnik Gminy M. Nowicka,  Sekretarz Gminy J. Słubik , Kierownik Ref. Gospodarki 
Gruntami, Gospodarki Komunalnej i Och. Środ. R. Iwaśków , Przewodniczący Gminnej Rady 
LZS A. Jurga oraz prezesi Ludowych Klubów Sportowych z terenu Gminy Pabianice obecni 
zgodnie z załączoną listą obecności. Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi Gminy Pabianice 
obecni zgodnie z załączoną listą obecności przedstawiającą się w sposób następujący: 

 
1. Forc Eugeniusz 
2. Fater BoŜena  
3. Sulej Grzegorz 
4. Szafrański Henryk 
5. Szafran Janina  
6. Owczarek Teresa 
7. Komorowski Wiktor 
8. Madaj Stefan 
9. Szczesik Andrzej 
10. Lewandowski Wacław 
11. Jarmakowski Wojciech 
12. Nowak Mirosław 
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13. Rychłowska Cecylia  
14. Kowal Mariola 
15. Baran Andrzej 
16. Szczerkowski Krzysztof 
17. Urbańska Mariola  
18. Wojda Ryszard  

 
Ad. pkt. 1 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pabianice R. Figiel, i  powitał przybyłych. 

 
Ad. pkt. 2.  
 
Protokoł z XII sesji Rady Gminy Pabianice został przyjęty bez uwag  w głosowaniu 
jednomyślnie.  
 
Ad. pkt. 3 . 
 
Do przedłoŜonego projektu porządku obrad radny A. Golewski wniósł o wyjaśnieniu do 
projektu uchwały w sprawie  zmian w budŜecie gminy na 2007 r. dot. zwiększenia planu 
wydatków w dz. 801 – oświata i wychowanie o kwotę 22 tys. zł. z przeznaczeniem tych 
środków na zapewnienie płac dla pracowników SP w Petrykozach w związku z 
uruchomieniem oddziału przedszkolnego i zwiększeniu powierzchni szkoły poprzez 
wybudowanie łącznika. Radny przypomniał, Ŝe były wnioski Komisji złoŜone na 
posiedzeniach przed sesją  o wyjaśnienie  co do powyŜszego projektu uchwały. 
Uwagi Komisji były takie, Ŝe są zbyt duŜe dysproporcje między proponowanym 
wynagrodzeniem między obsługą przedszkola, a nauczycielem . 
 
Wójt Gminy zabierając głos poinformował, Ŝe dyrektor SP w Petrykozach został zaproszony 
na posiedzenie Komisji Rewizyjnej w dniu 24 września br. Po wyjaśnieniach dyrektora 
przedkłada się Radzie Gminy projekt uchwały zmniejszający proponowane  kwoty 
wynagrodzenia na etat woźny oddziałowej i etat sprzątaczki.  
 
Wójt przedłoŜył takŜe informację dla porównania jak kształtują się  wynagrodzenia  w innych 
szkołach na tych stanowiskach pracy.  
 
Radna Z. Kasperska zabierając głos powiedziała, iŜ uwaŜa, Ŝe są jeszcze inne kwestie sporne. 
Stwierdziła, Ŝe jeŜeli przyznana zostałaby wymieniona w projekcie uchwały taka kwota na 
wynagrodzenia dla tych etatów  będzie na pewno niezadowolenie wśród innych pracowników 
i tak np. w szkole w śytowicach osoby na tych etatach po 15 latach pracy mają mniejsze 
wynagrodzenie niŜ  proponuje się w powyŜszym projekcie uchwały zabezpieczając 
propozycje na wynagrodzenie, które przedłoŜył dyrektor szkoły.  
 
Przewodniczący Rady R. Figiel zabierając głos przypomniał Ŝe Rada,  nie uchwala 
wynagrodzenia dla poszczególnych etatów , tylko ogólną kwotę na wynagrodzenie, natomiast 
ustalenie wynagrodzenia dla poszczególnych etatów naleŜy do kompetencji dyrektora szkoły.  
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Głos zabrał radny Z. Stasiak , odniósł się do pisma dyrektora SP w Petrykozach, który 
powołał się w piśmie na to, iŜ Komisja Rewizyjna Rady Gminy naciska na zmianę kwoty w 
proponowanych wynagrodzeniach dla podanych wyŜej etatów, co jest nieprawą.  
Radny stwierdził, iŜ uwaŜa, Ŝe dyrektor podszedł do tej sprawy od złej strony. Ustalanie 
wynagrodzeń nie jest rolą Komisji Rewizyjnej . Dyrektor natomiast pokpił sprawę, 
występując o środki dopiero teraz , to jest niepowaŜne wobec tych zatrudnionych ludzi , 
którzy juŜ podpisali umowy i jakieś konsekwencje wobec dyrektora powinny być 
wyciągnięte.  
 
Radna Z. Kasperka postawiła wniosek o zdjęcie z porządku  obrad projektu uchwały w 
sprawie zmian w budŜecie  gminy na 2007 r. . dot. zwiększenia planu wydatków w dz. 801 – 
oświata i wychowanie o kwotę 22 tys. zł. z przeznaczeniem tych środków na zapewnienie 
płac dla pracowników SP w Petrykozach w związku z uruchomieniem oddziału 
przedszkolnego i zwiększeniu powierzchni szkoły poprzez wybudowanie łącznika do 
ponownego przeanalizowania.  
 
Innych wniosków nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący Rady poddał  powyŜszy wniosek do głosowania w wyniku którego  za 
wnioskiem opowiedziało się 4 radnych , przy 9 głosach wstrzymujących się , bez głosów 
przeciwnych. 
 
Radny Z. Stasiak postawił wniosek o reasumpcję głosowania .  
 
Za wnioskiem radnego Z. Stasiaka radni opowiedzieli się w głosowaniu jednomyślnie.  
 
 
Przewodniczący Rady poddał ponownie wniosek radnej Z. Kasperkiej do głosowania,  w 
wyniku którego za wnioskiem opowiedziało się 5 radnych, przy 6 głosach przeciwnych i 2 
głosach wstrzymujących się.  
 
Więcej głosów do porządku obrad nie zgłoszono , Przewodniczący Rady poddał 
proponowany porządek obrad do głosowania , w wyniku, którego Rada opowiedziała się za  
w głosowaniu  - jednomyślnie.  
 
Porządek obrad przedkłada się następująco: 
 
 
1.  Otwarcie obrad XIII    sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z  XII    sesji Rady Gminy Pabianice. 
3. Zatwierdzenie porządku obrad. 
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
5. Informacja Wójta o pracy między sesjami.  
6. Informacja Przewodniczących Komisji o pracy między sesjami.  
7. PrzedłoŜenie sprawozdania z wykonania budŜetu za I półrocze 2007 r.  
8. Informacja o działalności klubów sportowych w Gminie Pabianice 
9.    Interpelacje radnych.  
 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 
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A/ wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Pabianicach na lata 2008 -2011 – Uchwała 
Nr XIII/A/2-007/ 
B/ wyboru ławników do Sądu Okr ęgowego w Łodzi na lata 2008 – 2011- Uchwała Nr 
XIII/B/2007 
C/ zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2007 r. Uchwała Nr XIII/C/2007  
D/ szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty 
spłat naleŜności pienięŜnych, do których nie stosuje się przepisów Ordynacji Podatkowej 
– Uchwała Nr XIII/D/2007 
E/ zmian w budŜecie Gminy Pabianice na 2007 r. – Uchwała Nr XIII/E/2007 
F/ zmian w budŜecie Gminy Pabianice na 2007 r. – Uchwała NR XIII/ F/ 2007 r.  
G/ zmiany Uchwały Rady Gminy Pabianice Nr V/23/2007 z dnia 13 lutego 2007 w 
sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Pabianice na 2007 w zakresie zmiany planu 
wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska – Uchwała NR XIII/G/2007  
 
11. Odpowiedzi na interpelacje. 
12. Wolne wnioski i sprawy róŜne. 
13. Odczytanie i przyjęcie wniosków złoŜonych do Komisji Uchwał i Wniosków. 
14. Zamknięcie obrad sesji. 
 
Ad. pkt. 4.  
 
 
Do komisji Uchwał i Wniosków powołano radną J. Józefczyk i radnego P. Kociołka.  
Radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji .  
Skład Komisji został zatwierdzony przez aklamację.  
 
 
Ad. pkt. 5. 
 
Wójt Gminy przedłoŜył informację o pracy Urzędu między sesjami za okres od 28.08.2007 do 
25.09.2007 r.  
Informacja przedkłada się następująco: 
 
Informacja Wójta Gminy Pabianice 
o pracy miedzy sesjami Rady Gminy Pabianice 
w okresie od 28 sierpnia do 25 września 2007 roku 
 

1. Gospodarka gruntami, gospodarka komunalna i ochrona środowiska 
 
1/ 25 września 2007 r. odebrano wykonanie inwestycji „ przebudowa sieci wodociągowej z 
przyłączami we wsi Kudrowice”. Zakład Robót Wodno-Kanalizacyjnych z Błaszek wykonał 
1255 mb sieci oraz 25 sztuk przyłączy wodociągowych. 
Stara sieć wodociągowa wykonana była na początku lat 70-tych z azbest-cementu.  
Zakończenie tej inwestycji zakończyło jednocześnie wymianę starej sieci wodociągowej . 
Obecnie na terenie gminy wszystkie sieci wodociągowe wykonane są wyłącznie z PCV.  
 
2/ Utwardzono gruzem i szlaką nowo powstałe ulice w Piątkowisku – ulice Miedzianą, 
MosięŜną i SpiŜową na długości 900 mb oraz drogę dojazdową do dzialek budowlanych w 
Rydzynach Potaźni na długości ok.200mb. 
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3/ Dokonano nasadzeń drzew i krzewów przy nowo oddanym do uŜytku budynku w Szkole 
Podstawowej w Petrykozach o wartości 5.369 zł. Wysadzono 60 sztuk drzew iglastych. 
 
4/ W dniu 11.09.br odbył się przetarg na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonych w 
Porszewicach o pow.0.0575 ha – uzyskano cenę 14.502 zł i w Janowicach o powierzchni 
0.5224 ha – uzyskano cenę 72.701 zł.  
 

2. Ewidencja ludności  
 

We wrześniu br. przyjęto 97 wniosków o wydanie dowodów osobistych, wydano 91 sztuk 
dowodów w ramach wymiany. 
W 16 przypadkach inspektor ds.  ewidencji ludności  załatwiał formalności związane z  
dokumentami toŜsamości w miejscu zamieszkania osób niepełnosprawnych . 
Od 1 stycznia 2001 r. na 4.551 osób powyŜej 18 roku Ŝycia nowe dowody osobiste wyrobiło i 
posługuje się nimi 3.605 osób. Natomiast 359 osób jest w trakcie oczekiwania na dostarczenie 
nowych dowodów. Do końca roku 2007 jeszcze około 600 osób musi złoŜyć wnioski o 
wydanie dowodów osobistych. 
 
3. Oświata 

1. Wójt wydał zarządzenie Nr 30 z dnia 3 września 2007r. w sprawie wyznaczenia 
nauczycieli zastępujących dyrektorów szkół w przypadku ich nieobecności na okres 
roku szkolnego 2007/2008. 

 
2. Wójt podpisał porozumienie z Miastem Pabianice w sprawie zwrotu kosztów 

ponoszonych przez Miasto na utrzymanie dzieci z terenu Gminy Pabianice w 
przedszkolach miejskich w roku szkolnym 2007/2008. 

 
3. W dniu 20 września 72 uczniów klas pierwszych szkół podstawowych wzięło udział w 

akcji „bezpieczna droga” organizowanej przez Powiatową Komendę  Policji w 
Pabianicach.  Dzieci obejrzały przedstawienie profilaktyczne „Bezpieczna droga do 
szkoły” z udziałem specjalistów Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego w Łodzi. 
Uczniowie zostali zapoznani z  zasadami  bezpiecznego poruszania się po drogach, a 
takŜe unikania niebezpieczeństw w domu i  podczas zabaw na podwórku. Dzieci 
otrzymały upominki w postaci znaczków  odblaskowych. 

4. W ramach działań związanych z ogólnopolską akcją „ Sprzątanie Świata” w dniach 14 
i 19 września  uczniowie szkół gminnych zbierali śmieci i porządkowali tereny  szkolne, 
boiska sportowe,  place zabaw , a takŜe uczyli się właściwego segregowania śmieci, 
rozdzielając je na :  papierowe, plastikowe i metalowe. Ponadto uczniowie szkoły w 
Pawlikowicach  porządkowali tereny leśne, uczniowie szkoły w Petrykozach sprzątali 
tereny przy OSP w Górce Pabianickiej i Ośrodku Zdrowia oraz uczniowie ZSP w 
Piątkowisku  zadbali o park i okolice LKS „Orzeł”. Po zakończeniu akcji nadleśnictwo 
RóŜa przygotowało ognisko i ufundowało kiełbaski dla dzieci. Wychowawcy 
poszczególnych klas przeprowadzali pogadanki na temat konieczności segregowania 
śmieci, oszczędzania surowców naturalnych, energii i materiałów. 
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5. Prowadzono rejestrację wniosków o przyznanie w roku szkolnym 2007/2008 
stypendium szkolnego w ramach pomocy materialnej dla uczniów szkół podstawowych, 
gimnazjum i ponadgimnazjalnych zamieszkałych na terenie Gminy Pabianice 

 
6. Przygotowywano sprawozdania o działalności placówek oświatowo-wychowawczych 

dla potrzeb GUS, MEN i Kuratorium Oświaty w Łodzi / sprawozdanie EN-3 o stanie   
zatrudnienia kadry pedagogicznej, awansie zawodowym nauczycieli oraz dane do  
Systemu Informacji Oświatowej /. 

7. Opracowano informację o kształceniu młodocianych pracowników w związku z 
dofinansowaniem pracodawcom kosztów przygotowania zawodowego młodocianych 
pracowników, tj. nauki zawodu i przyuczenia do zawodu. 

 
8. W dniu 27. 09.07r. odbędzie się narada dyrektorów szkół, podczas której omówione        

zostaną sprawy organizacyjne szkół oraz obchody Dnia Edukacji Narodowej. 
 
 
4. Wójt uczestniczył : 
 
- w doŜynkach powiatowych w Dobroniu w dniu 9.09. 
- w jubileuszu 10 –lecia Gminy Ksawerów w dniu 13.09. 
- w naradzie sołtysów na temat poboru podatków w dniu 17.09. 
- w posiedzeniu Zarządu Gminnego OSP omawiającego wykonanie budŜetu za I półrocze   

w dniu 18.09.  
 
Ponadto Wójt wydał Zarządzenie powołujące składy obwodowych komisji wyborczych w 
wyborach do Sejmu i Senatu RP zarządzonych na 21 października br. 
 
 
 
Ad. pkt. 6. 
 
Przewodniczący Komisji złoŜyli informację na temat pracy między sesjami.  
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Z. Kasperska poinformowała, ze Komisja Rewizyjna 
między sesjami odbyła 3 posiedzenia.  
 
Jedno z nich było posiedzeniem wyjazdowym do LKS „Orzeł”  w Piątkowisku, w celu 
rozpatrzenia wniosku zgłoszonego przez radnego A. Jaksę  - czy nie wystąpiły uchybienia w 
działaniach w wyegzekwowaniu naleŜności od wykonawcy z tytułu usterek 
powykonawczych. Komisja stwierdziła , Ŝe postępowanie wobec wykonawcy toczy się , 
wszystkie usterki zgłoszone zostały w czasie w trakcie trwania gwarancji.  
Na kolejnych dwóch posiedzeniach komisja dokonała analizy sprawozdania z wykonania 
budŜetu za I półrocze 2007 r.  
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej poinformował, Ŝe 
Komisja , której przewodniczy oceniła stan rozwoju kultury wraz z bibliotekarstwem na tle 
istniejącej bazy w gminie Pabianice. Przyjęła informację na temat działalności organizacji 
kobiecych w gminie Pabianice i omówiła materiały na XIII  sesję Rady gminy w tym 
sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy – działów dot. kompetencji komisji.  
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Przewodniczący Komisji Gospodarczo- Finansowej Rolnej i Ochrony Środowiska K. 
Gąsiorek poinformował, Ŝe Komisja między sesjami odbyła jedno posiedzenie , na którym 
dokonała analizy sprawozdania z wykonania budŜetu za I półrocze i projektów uchwał 
będących przedmiotem obrad XIII sesji.  
 
Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju  P. Kociołek poinformował, Ŝe 
Komisja odbyła jedno posiedzenie , na którym omówiła Plan Rozwoju Gminy Pabianice na 
lata 2007-2013 oraz materiały na XIII sesję Rady Gminy.  
 
 
Ad. pkt. 7.  
 
Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy za I półrocze 2007 przedstawiła Skarbnik Gminy 
Pabianice.  
 
Sprawozdanie stanowi zał.  nr 1 do niniejszego  protokołu.  
 
W dyskusji nad sprawozdaniem głos zabrała  Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  
Z. Kasperska , która poinformowała, Ŝe Komisja szczegółowo analizowała sprawozdanie z 
wykonania budŜetu za I półrocze i pozytywnie oceniła działania Wójta w zakresie gospodarki 
finansowej gminy . Stwierdziła, Ŝe Gmina nie posiada Ŝadnych zaległości , posiada nadwyŜkę 
budŜetową  , zachowana jest równieŜ rezerwa budŜetowa w poszczególnych działach.  
 
Przewodniczący Komisji: Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej i Komisji Gospodarczo-
Finansowej równieŜ w swoich wypowiedziach  poinformowali , Ŝe Komisje po analizie 
sprawozdania z wykonania budŜetu zaopiniowały go pozytywnie nie wnosząc uwag.  
 
 
 
 
Ad. pkt. 8. 
 
Informację o działalności klubów sportowych na terenie gminy Pabianice przedłoŜyła 
Sekretarz Gminy J. Słubik . 
 
Informacja pisemna znajduje się w załączeniu do niniejszego protokołu – zał. nr 2 
Zawiera informacje na tematy; 
- Gminnej Rady Sportu 
-Ludowych Klubów Sportowych  
- obiektów sportowych 
- spraw finansowych  
Do informacji załączone są takŜe sprawozdania z działalności poszczególnych klubów 
sportowych.  
 
W dyskusji głos zabrał Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej 
H. Kalinowski, który poinformował, Ŝe Komisja , której przewodniczy odbyła w miesiącu 
czerwcu wyjazdowe posiedzenie do klubów sportowych na terenie gminy , nie odbyła wizyty 
tylko do  Uczniowskiego  Klubu  Sportowego w Petrykozach, poniewaŜ odbywał się w tym 
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czasie remont szkoły- budowa łącznika ,  Komisja nie odbyła takŜe wyjazdu do szkoły w 
śytowicach.  
 
JeŜeli chodzi o klub sportowy w Bychlewie , Komisja wypracowała wniosek o przyspieszenie 
prac związanych z renowacją  boiska sportowego.  
 
Na boisku sportowym w Pawlikowicach Komisja zauwaŜyła zanikające place trawy 
wnioskowała o uzupełnienie brakującej trawy.  
 
W Klubie Sportowym „Orzeł „ w Piątkowisku Komisja zwróciła uwagę na duŜe usterki 
powykonawcze obiektu sportowego , postawiła wniosek o naprawę usterek.  
 
JeŜeli chodzi o zgłaszane wnioski dot. zakupu kosiarek Komisja wnioskuje, aby problem ten 
rozwiązała Gminna Rada Sportu.  
Komisja wnioskowała takŜe o ujęcie w przyszłorocznym budŜecie kwoty na naprawę  
murawy trawy na boisku sportowym w Klubie „Orzeł ” 
 
Radny P. Kociołek zabierając głos powiedział, Ŝe baza lokalowa klubów sportowych w naszej 
gminie znajduje się na  dobrym poziomie, natomiast niepokoi go fakt , Ŝe np. w sekcji piłki 
noŜnej w Bychlewie jest bardzo mało zawodników z terenu gminy Pabianice .  
Sport w gminie – uwaŜa radny nie spełnia takiej roli dla gminy jaką powinien spełniać biorąc 
pod uwagę  to , Ŝe całkowicie finansowany jest z budŜetu gminy. 
 
Głos zabrał Prezes Ludowego Klubu Sportowego „ Burza” w Pawlikowiacach M. Banaczek 
informując na wstępie o sukcesach swojego klubu , ponadto poinformował, Ŝe klub Burza 
odbywał na boisku sportowym w Piątkowisku tylko mecze ligowe , inne mecze rozgrywane 
były na wynajmowanym stadionie w Pabianicach..  Zawodnicy Klubu „Burza” nie rozgrywają   
takŜe meczy tenisa stołowego  w S.P.  w Pawlikowicach, poniewaŜ sala gimnastyczna nie 
spełnia do tego celu wymogów , rozgrywane są one w Sali OSP Pawlikowie.  
Prezes odniósł się takŜe do faktów które go,  jak wyraził bulwersują  i niepokoją , a były to:  
 -  fakt, iŜ  kluby  sportowe  w gminie i środki budŜetowe gminy  nie są wykorzystywane 
tylko i wyłącznie przez zawodników z naszej gminy, 
- odniósł się takŜe do mozolnego remontu boiska sportowego w Bychlewie , wyraził 
zbulwersowanie do tego , kto jak wyraził „ nastręczył”  takiego wykonawcę, 
- niezadowolenie do postawy radnego desygnowanego z Rady Gminy do Gminnej Rady 
Sportu , 
- braku odpowiedniego sprzętu, którym moŜna byłoby sprawnie i szybko kosić boisko 
sportowe w klubie, obecnie posiadana mała kosiarka zajmuje zbyt duŜo czasu i pracy , aby 
utrzymać murawę boiska  w naleŜytym porządku.  
- prosił Wysokę Radę o rozsądny podział środków na poszczególne kluby sportowe 
proporcjonalnie do osiąganych wyników.  
 
Następnie głos zabrał Prezes Klubu Sportowego Orzeł w Piątkowisku  M. Madej , w swojej 
wypowiedzi nie zgodził się z opinią Prezesa Klubu Sportowego „Burza ”M. Banaczkiem , 
powiedział, Ŝe w naszej Gminie warunki w klubach sportowych są jedne z lepszych w 
województwie.  
Podał takŜe przykład Klubu „Orzeł ”, który doskonale sobie radzi  z  utrzymaniem boiska i 
jeŜeli chodzi  o koszenie trawy nie ma Ŝadnych problemów. Dobrze układa się takŜe 
współpraca Klubu ze szkołami tak,  Szkołą Podstawową jak i Gimnazjum.  
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Radny P. Kociołek ponownie zabierając głos  zachęcił do nowo otwartej sekcji sportowej  w 
Bychlewie jaką jest szermierka / szabla cięŜka/ 
 
Sołtys wsi Janowice T.  Owczarek zabierając głos poprosiła Radę Gminy aby w przyszłym 
budŜecie Gminy zabezpieczyć  takŜe niewielką kwotę na koszenie boiska sportowego  
W Janowicach, poniewaŜ dotychczas mieszkańcy wykonują tę  pracę we własnym zakresie i 
sami teŜ ponoszą koszty.  
 
Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Gminnej LZS, który  powiedział, Ŝe obserwuje 
sport w gminie od 30 lat i moŜe stwierdzić , Ŝe na pewno w  ostatnim czasie bardzo dobrze on 
funkcjonuje .  
Wychowanie fizyczne ma dobre znaczenie w rozwoju  młodzieŜy i dzieci , która jednocześnie 
poprzez sport ma prawidłowo zagospodarowany czas . Gmina nie Ŝałuje takŜe  środków 
finansowych na ten cel , jest to zauwaŜalne porównawczo z innymi klubami sportowymi 
nawet w Polsce .  W naszej Gminie utrzymanie sportu jest na duŜym poziomie.  
 
Problemy , które zostały poruszone przez Prezesa Klubu „ Burza” , na pewno zostaną 
rozpatrzone na posiedzeniu Rady Sportu.  
Przewodniczący  Rady Gminnej Sportu podziękował w imieniu wszystkich klubów 
sportowych  Wójtowi , Radzie Gminy za środki finansowe , które przydzielają na rzecz 
klubów sportowych. Prosił takŜe o to , aby w  budŜecie gminy na przyszły rok Rada Gminy 
uwzględniła takŜe wydatki na ten cel , poniewaŜ jak wyraził jest to dobra inwestycja w 
młodzieŜ.  
 
Przewodniczący Rady R. Figiel zwracając się do Przewodniczącego LKS prosił o częstsze 
kontakty Gminnej Rady Sportu i na bieŜąco rozwiązywanie  wszystkich problemów , a takŜe 
do pracy nad tym aby  jak największa liczba młodzieŜy z terenu gminy Pabianice była 
skupiona w naszych klubach sportowych.  
 
Ad. pkt. 9.  
 
 
Radna H. Jaros zgłosiła interpelację w sprawie wyasygnowania z budŜetu gminy Pabianice 
kwoty ok. 1000 zł. na zakup 25 krzeseł dla Wiejskiego Ośrodka Zdrowia w Pawłówku.  
 
Radna J. Józefczyk odczytała interpelację z zebrania wiejskiego w Górce Pabianickiej w 
sprawie zakupu agregata   prądotwórczego dla hydroforni w Górce Pabianickiej. 
 
W- ce wójt E. Adamczyk odnosząc się do powyŜszego powiedział, Ŝe uwaŜa, iŜ jest to 
wniosek z zebrania rady sołeckiej wsi Górka Pabianicka , poniewaŜ rada sołecka nie składa 
interpelacji, są to kompetencje wyłącznie radnych.  
 
Ponadto przypomniał, Ŝe na poprzedniej sesji informował, iŜ zostaliśmy włączeni do ujęcia 
miejskiego celem wyrównania ciśnienia w wodociągu na wypadek gdyby nastąpiły awarie w 
naszym wodociągu i funkcjonuje to dobrze. Ciśnienie zostało wyrównane , nie spada poniŜej 
2 atmosfer , w związku z tym uwaŜamy , Ŝe nie ma potrzeby  zakupu  agregatu 
prądotwórczego.  
Na wątpliwość zgłoszoną przez sołtysa z Górki Pabianickiej dot. problemów związanych z 
odkręcaniem zaworu w czasie powstałych awarii, W- Ce  Wójt odpowiedział , Ŝe zawór taki 
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łączący obydwa wodociągi tak jak między Petrykozami , a Górka Pabianicką moŜe być 
odkręcony na stałe.  
 
Po wyczerpaniu tematów w pkt. 9 Przewodniczący Rady zarządził kilkuminutową przerwę w 
obradach sesji.  
 
Po przerwie Przewodniczący Rady  zarządził wznowienie obrad i przystąpił do realizacji pkt. 
10 porządku obrad XIII sesji Rady Gminy jaki dotyczył podjęcia uchwał.  
 
W związku z tym , Ŝe pierwszymi dwoma projektami uchwał były projekty uchwał  w 
sprawach dotyczących wyboru ławników do Sądów Powszechnych i wybór ławników 
zgodnie z ustawą winien odbyć się w głosowaniu tajnym,  Przewodniczący poprosił o 
zgłaszanie kandydatów do Komisji Skrutacyjnej, która przeprowadzi wybory na ławników.  
 
Do komisji Skrutacyjnej Rada zgłosiła radną Z. Kasperską , radnego K. Gąsiorka i radnego Z. 
Stasiaka.  
Radni wyrazili zgodę na prace Komisji.  
Rada przyjęła powyŜszy skład Komisji Skrutacyjnej w głosowaniu – jednomyślnie.  
 
Komisja Uchwał i wniosków odczytała projekt uchwały w sprawie  wyboru ławników do 
Sądu Rejonowego w Pabianicach na lata 2008 – 2011.  
 
Przewodniczący Rady zwrócił się do przedstawicieli zespołu  powołanego Uchwałą Nr 
XII/70/2007  Rady Gminy  do opiniowania kandydatów zgłoszonych na ławników do sądów 
powszechnych o przedłoŜenie protokołu z posiedzenia zespołu  
Protokoł przedłoŜyła radna M Lubowiecka  – członek zespołu. 
 
Przedkłada się w sposób zapisany poniŜej: 
 
   
„ Protokoł z posiedzenia zespołu powołanego Uchwałą Nr XII/70/2007  Rady Gminy  do 
opiniowania kandydatów zgłoszonych na ławników do sądów powszechnych.  
 
Zespół w składzie : 
 
Radna Józefczyk Justyna  
Radna Kasperska Zdzisława  
Radna Lubowiecka Maria.  
 
W dniu 20 września  2007 r. zespół dokonał przeglądu dokumentów kandydatów 
zgłoszonych na ławników. 
Dokumenty przejrzano  pod kątem  spełnienia przez kandydatów na ławników 
wymogów określonych w ustawie Prawo o ustroju sądów powszechnych.  
 
Zespół  stwierdził, Ŝe na kandydatów do Sądu Rejonowego w Pabianicach zostali 
zgłoszeni: 
Pani Dynaryńska Barbara ,  
Pan Fuks Rafał. 
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Na kandydata do Sądu Okr ęgowego w Łodzi  została zgłoszona : 
 
Pani Urbańska Mariola . 
 
 
Zespół   do opiniowania kandydatów zgłoszonych na ławników do sądów powszechnych.  
przedłoŜone kandydatury zaopiniował pozytywnie  i stwierdził, Ŝe spełniają wymogi 
określone w ustawie – Prawo o ustroju sądów powszechnych.   
 
 

Podpisy zespołu powołanego do opiniowania kandydatów 
zgłoszonych na ławników do sądów powszechnych.  

 
   Radna Józefczyk Justyna    

Radna Kasperska Zdzisława   
Radna Lubowiecka Maria ” 

 
Komisja Skrutacyjna przystąpiła do pracy , rozdała karty do głosowania i objaśniła sposób 
głosowania . Poinformowała, ze radny głosuje w ten sposób:  opowiadając się za kandydatem 
stawia znak X na karcie do głosowania  w kratce obok nazwiska , jeŜeli nie opowiada się za 
kandydaturą pozostawia pustą kratkę , nie wpisując Ŝadnego znaku.  
 
W taki sposób zostały przeprowadzone wybory nad ławnikami do Sądu Rejonowego w 
Pabianicach i po odczytaniu projektu uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu 
Okręgowego w Łodzi równieŜ nad kandydaturą zgłoszona na ławnika do Sądu Okręgowego 
w Łodzi. 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu Komisja Skrutacyjna odczytała protokoły  z 
przeprowadzonych wyborów na ławnikami, które wraz z kartami do głosowania stanowią 
załączniki nr 3 i 4 do niniejszego protokołu. 
 
Uchwała Nr XIII/ 80 /2007 w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Pabianicach 
na lata 2008-20011 stanowi zał nr 5 do protokołu obrad sesji.  
 
Uchwała Nr XIII/ 81 /2007 w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego  w Łodzi  na 
lata 2008-20011 stanowi zał. nr 6  do protokołu obrad sesji.  
Głosowania na uchwałami Przewodniczący Rady nie przeprowadzał , gdyŜ przeprowadzone 
zostały tajne wybory  przez Komisję Skrutacyjną . 
 
Kolejnym przedłoŜonym przez Komisję Uchwał i Wniosków projektem uchwały był projekt 
uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na lata 2007 , który dotyczył   zwiększenia 
planu wydatków w dziale  801 oświata i wychowanie kwota 22 tys. zł.   
W uzasadnieniu podaje się załączone pismo dyrektora S.P.  w Petrykozach , który zwraca się 
z prośbą o  przydział tych środków na zatrudnienie nauczyciela przedszkola, obsługi 
przedszkolnej , obsługi szkoły i pedagoga . Dyrektor podaje kwoty płacowe dla tych etatów. 
 
 
Radny A. Golewski postawił wniosek o obniŜenie kwoty do 22 tys. zł.  
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Radna Z. Kasperska poprała wniosek przedmówcy , powiedziała takŜe , ze dyrektor powinien 
skorygować  płace w taki sposób, aby  były zachowane proporcje w wynagrodzeniach na tych 
etatach z innymi szkołami, JeŜeli będą  środki w grudniu na koniec roku będzie moŜna 
przyznać na ten cel dodatkowe środki.  
 
Więcej wniosków do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący Rady poddał do głosowania wniosek zgłoszony przez radnego A. 
Golewskiego, w wyniku, którego za wnioskiem opowiedziało się 10 radnych, przy 3 głosach 
wstrzymujących się . 
Przewodniczący zwrócił się do Skarbnik Gminy o przedłoŜenie wyliczenia pochodnych od 
kwoty 22 tys. ustalonej  przez Radę Gminy , w związku z powyŜszym oddalił projekt uchwały 
do  głosowania jako ostatni w punkcie 10 – podjęcie uchwał   i tym samym pozostałe projekty 
uchwał  zapisane poniŜej zostały przesunięte o jeden podpunkt wyŜej. 
 
Po przedłoŜeniu przez Komisję Uchwał i Wniosków projektu uchwały w sprawie  
szczegółowych zasad , sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłat 
naleŜności pienięŜnych, do których nie stosuje się przepisów Ordynacji Podatkowej – dot. 
naleŜności pienięŜnych Gminy Pabianice nie będących podatkami i opłatami do których mają 
przepisy ordynacji podatkowej.  
W wyjaśnieniu do uchwały podano, iŜ naleŜności, których dotyczy uchwała to między 
innymi: 
- naleŜności wynikające z umów cywilno-prawnych/ czynsze dzierŜawne, najem lokali, opłaty 
z tytułu sprzedaŜy usług komunalnych – dostawa wody i kanalizacja, itp., 
- naleŜności wynikające z wydanych decyzji np. opłata adiacencką, renta planistyczna 
Przewodniczący Rady poddał go do głosowania , w wyniku którego za uchwałą Rada 
opowiedziała się w głosowaniu 13 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów 
wstrzymujących się.  
Uchwała Nr XIII/82/2007 w powyŜszej sprawie stanowi zał. nr 7 do niniejszego protokołu.  
 
Projekt uchwały  w sprawie  zmian w budŜecie Gminy Pabianice na 2007 r. – dot. 
zwiększenia planu wydatków w dz. 710 – działalność usługowa  o kwotę  20 tys. zł. 
W wyjaśnieniu do projektu uchwały podaje się , Ŝe zabezpiecza się tę kwotę na zlecenie 
opracowania operatów szacunkowych wyceny nieruchomości przez rzeczoznawcę  
majątkowego,  w związku ze wzmoŜonym obrotem na rynku nieruchomości i związanej z tym 
wzrostem ilości sprzedanych działek , których wartość wzrosła w wyniku zmiany planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Pabianice został podjęty przez Radę w głosowaniu 
13 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się. i stanowi zał. nr 8 . 
 
Projekt  uchwały  w sprawie zmian w budŜecie Gminy Pabianice na 2007 dot. zwiększenia 
planu wydatków w dziale 801 -  oświata i wychowanie  o kwotę 15 tys. zł. 
z przeznaczeniem na dowoŜenie uczniów do szkół .  
W wyjaśnieniu podaje się , Ŝe wzrost ponoszonych kosztów wynika ze zmiany realizacji 
dowozu uczniów niepełnosprawnych.  
Uchwała Nr XIII/84/2007 w powyŜszej sprawie została podjęta w głosowaniu 13 głosami za, 
bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i stanowi zał. nr 9 do protokołu.   
 
Projekt uchwały  w sprawie   zmiany Uchwały Rady Gminy Pabianice Nr V/23/2007 z dnia 
13 lutego 2007 w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Pabianice na 2007 w zakresie zmiany 
planu wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska. 
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W uzasadnieniu do powyŜszego projektu uchwały podaje się, iŜ nastąpił wzrost wydatków w 
rozdziale 90013 – schronisko dla zwierząt o kwotę 21.000 zł.  
 
Uchwała Nr XIII/ 85/2007 została podjęta  w głosowaniu 11 głosami za przy 1 głosie 
przeciwnym i 1 głosie wstrzymującym się  i stanowi zał. nr 10 do protokołu.  
 
Następnie Skarbnik Gminy przedstawiła wyliczenia pochodnych od kwoty ustalonej w 
przegłosowanym wniosku 22 tys. w projekcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 
2007 r. dot. dot. zwiększenia planu wydatków w dziale  801 oświata i wychowanie na 
zabezpieczenie pensji dla nowych etatów pracowniczych w SP w Petrykozach. 
Rada Gminy uchwałę Nr XIII/86/2007 w powyŜszej sprawie podjęła w głosowaniu 10 
głosami za przy 3 głosach wstrzymujących się.  
Uchwała stanowi zał. nr 11 do protokołu.  
 
 
Ad. pkt. 11.  
 
Wójt Gminy dokonał odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na XII sesji Rady Gminy w 
formie pisemnej . 
 
Radny M. Muszczak odnosząc się do odpowiedzi na zgłoszoną przez siebie interpelację na 
poprzedniej sesji , a dot. utwardzenia zatoki autobusowej w Bychlewie wyraził 
niezadowolenie do sformułowania pisma przez Urząd Gminy w tej sprawie do 
Wojewódzkiego Zarządu Dróg.. Powiedział, Ŝe wystarczyłoby, aby uzasadnienie do tego 
pisma zostało przytoczone  w takiej formie jak zostało zapisane w interpelacji , uznał, Ŝe 
byłoby na pewno bardziej przekonywujące.  
 
 Ad. pkt. 12.  
 
W wolnych wnioskach i sprawach róŜnych  radny M. Muszczak odniósł się do sprzedaŜy  
budynku po byłej mleczarni w Bychlewie. Powiedział, iŜ uwaŜa, Ŝe budynek ten  został 
sprzedany wbrew woli Rady gminy, Rady Sołeckiej i wbrew mieszkańców.  
 
Radny Z. Stasiak , który jednocześnie pełnił funkcję likwidatora Spółdzielni Mleczarskiej 
powiedział,  Ŝe była to dla niego trudna sprawa , poniewaŜ występował w podwójnej roli 
wówczas.  Rada na wykup tej nieruchomości przyznała określoną  kwotę, nieruchomość 
naleŜało sprzedać  w formie przetargu nieograniczonego , znalazł się  nabywca , który dał 
duŜo wyŜszą kwotę niŜ Rada Gminy przeznaczyła budŜecie na nią , jako likwidator musiał 
dbać o interesy pracowników Spółdzielni i udziałowców – równieŜ rolników  gminy 
Pabianice.  
 
Radny P. Kociołek zabierając głos poinformował, Ŝe Klub Radnych NiezaleŜnych zwrócił się 
do Wójta Gminy z pytaniem czy jest Uchwała Rady Gminy w sprawie oceny pracowników 
samorządowych. Klub otrzymał pismo , które nie zadawala radnych Klubu NiezaleŜnych . 
Radny odwołał się do zapisu Statutu Gminy Pabianice , który zobowiązuje Radę Gminy do 
pod jęcia takiej uchwały.  
 
Przewodniczący Rady R. Figiel poinformował, Ŝe nie zna treści pism o których mówi radny 
P. Kociołek , poniewaŜ Ŝadne z nich nie wpłynęło do wiadomości Rady Gminy.  
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Radny A. Golewski zwrócił się z pytaniem, czy  realizowane są zapisy ustawy o finansach 
publicznych w kwestii pozyskiwania środków unijnych , a takŜe czy realizowany jest przez 
gminę obowiązek tworzenia sztabów kryzysowych.  
Zapytał takŜe , poniewaŜ jest mu wiadomo ze źródeł nieoficjalnych , czy jest prawda jakoby 
gmina miała partycypować w kosztach utrzymania Samodzielnego Publicznego zespołu 
Opieki Zdrowotnej.  
 
Wójt Gminy odpowiadając na pytanie dot. partycypowania w kosztach utrzymania SP ZOZ 
poinformował, Ŝe dyrektor SP ZOZ przedstawił opcję oddłuŜenia SP ZOZ i przetworzenia go 
w spółkę . zdecydowanie sprzeciwiłem się temu by gmina miała partycypować w kosztach 
oddłuŜenia szpitala , poniewaŜ gmina nie miała Ŝadnych długów z tym związanych.  
JeŜeli chodzi o tworzenie sztabów kryzysowych wójt odpowiedział , Ŝe  zasięgnie  informacji 
na ten temat u pracownika ds. wojskowych.  
 
Skarbnik Gminy M. Nowicka odniosła się do pytania dot. pozyskiwania środków unijnych na 
dane inwestycje .  
Poinformowała, Ŝe w tej kwestii nie była wymagana uchwała Rady Gminy , natomiast gmina 
co roku zobowiązana jest składać sprawozdanie na temat prowadzonych inwestycji z 
wykazaniem jakie środki są na daną  inwestycję przeznaczone , z wyszczególnieniem na  
środki własne i środki unijne. Takie sprawozdanie jest przekazywane w oparciu o załącznik 
do budŜetu gminy na dany rok  dot. wykazu inwestycji prowadzonych w gminie.  
 
Sołtys wsi Świątniki M. Urbańska, która została wybrana na ławnika do Sądu Okręgowego w 
Łodzi podziękowała Radzie Gminy za zaufanie i wybór jej  osoby.  
 
Sołtys wsi Rydzyny M. Nowak zabierając głos wnioskował o interwencję w Kołach 
Łowieckich w związku z ogromną plagą dzików, która na terenie Rydzyn wyrządza ogromne 
szkody.  
 
Radny P. Kociołek – Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju zobowiązał 
się przyjąć ten temat do realizacji na  jednym  z posiedzeń Komisji , którym przewodniczy. 
 
Sołtys wsi Konin , Majówka zgłosił wniosek w sprawie interwencji w zakładzie 
Elektrycznym o czyszczenie chociaŜ  1 raz w roku kloszy lamp  ulicznych.  
 
Ad. pkt. 13.  
 
Komisja Uchwał i Wniosków odczytała protokół Komisji , który został sporządzony podczas 
obrad XIII sesji . Protokół  Komisji Uchwał i Wniosków Rada przyjęła w głosowaniu 
jednomyślnie.- i stanowi zał nr 12  do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad. pkt. 14.  
 
Przewodniczący Rady zamknął obrady XIII sesji Rady Gminy Pabianice.  
 
       Obradom sesji przewodniczył: 
Protokołowała: 
Urszula Czerwonka  
 


